

လောစီးလာညီလာခံသို့တင်ပြသောအစိုးရ၏တနိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ်မူကြမ်း

အစိုးရ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီသည် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း များနှင့် တနိုင်ငံ လုံးအပစ် အခတ်ရပ် စဲရေး စာချုပ် ချုပ်ဆိုရေး အတွက် ၎င်းတို့ချုပ် ဆိုလိုသည့်စာချုပ် မူကြမ်းကို ပြီးခဲ့သည့် ဇန္နဝါရီလ အကုန်ပိုင်း တွင် ကရင် အမျိုးသား အစည်း အရုံး (KNU) နယ်မြေလောစီးလာ စခန်း၌ ကျင်းပသော ဒုတိယ အကြိမ် တိုင်းရင်း သားလက်နက် ကိုင်ညီလာ ခံသို့ တင်ပြ ထား ပါသည်။ ၎င်းတို့၏ စာချုပ် မူကြမ်း ကို (PDF) ဖိုင်ဖြင့် ရထားသဖြင့် ရွှေဟင်္သာ သတင်းဌာန မှပြန်လည် ရိုက်နှိပ်ပြီးအောက်ပါ အတိုင်း တင်ပြလို က် ပါသည်။

-လှိုင်-

ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၏ တနိုင်ငံလုံး ဆိုင်ရာ အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး သဘောတူ ညီချက်

(မူကြမ်း)

ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်း သားလက် နက်ကိုင် အဖွဲ့အ စည်းများ အကြားချုပ်ဆိုသည့် တနိုင်ငံ လုံးဆိုင်ရာအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီချက် သည်ယခင်က သဘောတူချုပ်ဆိုခဲ့သော သဘောတူညီ ချက်များ အားပြန် လည်အမှတ်ရခြင်း၊ အသိအ မှတ်ပြုခြင်း၊ ပိုမိုခိုင်မာစေခြင်းနှင့် ထပ်ဆင့်အတည်ပြုခြင်း ဖြစ်ပြီး အားလုံးပါဝင်သော နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှု မှ တဆင့်တည်တံ့ခိုင်မြဲ သည့်ငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိရေး ကိုဦးတည် ပါသည်။

နိဒါန်း

ဤသဘော တူညီချက်ကိုလက်မှတ်ရေး ထိုးသည့်ကျွန်ုပ်တို့အားလုံး သည် -

သမိုင်းကြောင်း တလျှောက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပဋိပက္ခများနှင့် အကြမ်းဖက်မှု များကြောင့်ပြည်ထောင်စု အတွင်းနေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသား များအားလုံးကို ထိခိုက်နစ်နာခြင်းများ လုံခြုံမှုကင်းမဲ့ခြင်း များနှင့် စိုးရိမ်ထိပ်လန့်ခြင်း များဖြစ်ပေါ် ခံစားစေ ခဲ့ကြောင်း ကိုအသိ အမှတ်ပြု ပါသည်။

ဤပဋိပက္ခ များကြောင့် အသက်ဆုံး ရှုံးသွားခဲ့ရ သူများ၊ ကိုယ် ခန္ဓာ (သို့မဟုတ်) စိတ်ပိုင်း ဆိုင်ရာထိခိုက်ဒဏ်ရာရ ရှိခဲ့ရ သူများစိမ်းစည် ဥစ္စာများ ပျက်စီးဆုံးရှုံး နစ်နာခဲ့ရသူများနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာအသက် မွေးကြောင်း မပြုနိုင် တော့ သူများ အားလုံးအ တွက်ဝမ်း နည်းကြောင်း မှတ်တမ်း တင်ပါသည်။

လက်ရှိဖြစ် ပွားနေသော လက်နက် ကိုင်ပဋိပက္ခများနှင့် အကြမ်းဖက် မှုများ ချက်ချင်း အဆုံးသတ်ရပ်စဲနိုင်ရေး အတွက် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ များမှ တဆင့်ငြိမ်း ချမ်း၍ အပြုသဘော ဆောင်သော နည်းလမ်း များဖြင့် ဆောင်ရွက် သွားရန် အတည်ပြု ကြပါသည်။ တိုင်းရင်းသား အားလုံးလက် ခံနိုင်သောနိုင်ငံရေးအဖြေ များ ကိုရှာဖွေရန်သက်ဆိုင်သူ များ အားလုံးပါဝင် ဆောင်ရွက်သည့် ဆွေးနွေးပွဲ လုပ်ငန်း စဉ်များ ကိုဖော်ဆောင် သွားကြ မည်ဖြစ်ပါသည်။

ရေရှည်တည် တံ့ခိုင်မြဲသည့်ငြိမ်း ချမ်းရေး ရရှိရန်နှင့် တရားမျှတ ၍ ချမ်းသာ ယာဝပြောသော ဒီမိုကရေစီ ဖြစ်တော်အား တည်ဆောက် သွားရန် ထပ်လောင်း အတည်ပြု ကြပါသည်။

တိုင်းရင်းသား အားလုံးသာ တူညီမျှမျှရှိပြီး ထိုက်တန်သည့်လေးစားမှု နှင့်ဂုဏ်သိက္ခာများကို အပ်နှင်းသော ပြည်ထောင် စုကြီး တစ်ခုကို ပင်လုံစိတ် ဓါတ်ကို အခြေခံ၍ စုပေါင်း တည်ဆောက်သွားကြ မည်ဖြစ် ပါသည်။

ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ အားအတူတကွပိုင် ဆိုင်သူကြ သူများဖြစ် သည့်အားလျော်စွာ ၊ ပြည်ထောင် စု၏အချုပ် အချာအာ ဣစည်း လုံးညီညွတ် မှုနှင့် တိုင်းပြည်၏ နယ်နိမိတ် တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး တို့နှင့် ပတ်သက် သည့် တာဝန်များ ကိုအတူ တကွ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် သွားကြ မည်ဖြစ် ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ အတွင်းရှိတိုင်း ရင်းသား များ၏မတူ ကွဲပြားသော ဝိဒေသ လက္ခဏာ များကြန် အင်လက္ခဏာများနှင့် လူတိုင်း တယောက်ချင်း စီ၏ဂုဏ် သိက္ခာများ ကိုအ သိအမှတ်ပြု၍ တိုင်းရင်း သားများအားလုံး၏ သမိုင်း၊ ယဉ်ကျေးမှု ၊ ဘာသာစကားနှင့် ကြန်အင် လက္ခဏာ များကို ဖော်ကြူးနိုင် သည့်အမျိုး သားရေး ကြန်အင် လက္ခဏာ သစ်တခု ကိုဖော်ဆောင်သွား နိုင်ရန် အတွက် ကြိုးစားဆောင် ရွက်သွားကြ မည်ဖြစ် ပါသည်။

ဤသဘော တူညီချက် ပါအချက် အားလုံး အား အကောင်အ ထည်ဖော်ဆောင်ရေး ကို မဖြစ် မနေဆောင်ရွက် သွားမည် ဟုသန့် ဌာန်ပြု၍--

ကျွန်ုပ်တို့ အားလုံးလို လားတောင့်တလျှက် ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိနိုင်ရန် အတွက်ဤ သဘောတူညီချက်ကို ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးသူအားလုံးက ဂုဏ်သရေရှိ လူကြီး လူကောင်းများရှေ့မှောက် ၌ အပြန် အလှန် ဂတိပြု လျှက် ရေးမှတ်ရေး ထိုးကြပါသည်။

အခန်း(၁)

ဦးတည်ချက်နှင့် ရည်ရွယ်ချက်များ

၁.၁။ ဤသဘောတူ ညီချက်အား ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုး သူများသည် -

(က) နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများ၊ စတင်နိုင်ရန် နှင့် လက်နက်ကိုင် လှုပ်ရှားမှု များကို အခြေမခံသည့် ငြိမ်းချမ်း ရေး သဘောတူ ညီချက်များ ရရှိရေး တို့ ကို ဆောင်ရွက် နိုင်ရန် အတွက် မိမိတို့အဖွဲ့များ အကြား ထိပ်တိုက် ရင်ဆိုင် တိုက်ခိုက်ခြင်း များကို ချက်ချင်း ရပ်ဆိုင်း ထားကြရန်။

(ခ) နှစ်ဖက် တပ်များ အကြား၊ ထိတွေ့မှုမရှိစေရန် အတွက် နှစ်ဦး သဘောတူ သတ်မှတ် ထားသော နေရာ များတွင် ပြန်လည် ပြောင်းရွှေ့ နေရာချ ထားခြင်း များ ပြုလုပ် သွားကြရန်။

(ဂ) ထိရောက်သော ဆက်သွယ်မှု များနှင့် လွတ်လပ်စွာ သွားလာခွင့်ကို အာမခံချက် ပေးနိုင်သည့် လုပ်ထုံး လုပ်နည်း များကို ချမှတ် အကောင်အ ထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရန်။

(ဃ) နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အပြန်အလှန် လေးစား လိုက်နာ ရမည့် အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်များကို ပူးတွဲရေးသား ပြုစုသွား ကြရန်။

(င) အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာ အကောင် အထည် ဖော်ဆောင် မှုများနှင့် သတ်မှတ် ထားသည့် ကျင့် ဝတ် များအား လိုက်နာမှုအပေါ် စောင့်ကြည့် စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းပေးနိုင် မည့် အပစ် အခတ်ရပ်စဲ ရေး ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေး ကော်မီတီ တရပ်ကို ဖွဲ့စည်းသွားရန်။

(စ) အပစ်အခတ် ရပ်စဲခြင်းနှင့် ပါတ်သက် သည့် လုပ်ငန်းရပ်များ အားလုံး အလုံးစုံ အောင်မြင် ပြီးဆုံးသွား စေရန်အတွက် အတူတကွ ပူးပေါင်း ဆောင် ရွက် သွားရန်။

(ဆ) ဤသဘော တူညီမှုတွင် ပါဝင်သူ များအကြား၊ အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ရေးကို ဆောင် ရွက်သွားကြရန်။

(ဇ) ပြည်နယ် အဆင့်နှင့် ပြည်ထောင်စု အဆင့် ချုပ်ဆို ထားသော အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး သဘော တူညီချက် နှင့် ဂတိက ဝတ် များကို ပြန်လည် အ တည်ပြုပြီး ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေး သို့ ဦးတည် သည့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ လုပ်ငန်း စဉ်ကို စတင်ကျင်းပသွားရန်။

အခန်း(၂)

တနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်စည်းမျဉ်းများ

၂.၁။ ဤသဘော တူညီချက် ကို လက်မှတ် ရေးထိုးပြီး သည်နှင့် ၎င်းသဘော တူညီချက်ပါ အကြောင်း အရာများ အားလုံးသည် ချက်ချင်း အကျိုး သက်ရောက်မှု ရှိသည်ဟု ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုးသူများ အားလုံးမှ လက်ခံအ တည်ပြုသည်။ တနိုင်ငံလုံး ဆိုင်ရာ အပစ် အခတ် ရပ်စဲရေး တွင် ပါဝင်သည့် အချက်များမှာ-

(က) တဖက်နှင့် တဖက်အကြား ရန်စောင်ခြင်း များနှင့် တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများ ဖြစ်သည့် ကင်း ထောက်ခြင်း၊ တပ်အင်အား များ တိုးချဲ့ခြင်းနှင့် ထိပ်တိုက် ရင်ဆိုင်မှု ပြုခြင်းတို့ကို ရပ်ဆိုင်းရန်။

(ခ) ကြည်းကြောင်း (သို့မဟုတ်) ရေကြောင်း (သို့မဟုတ်) လေကြောင်းတို့မှ တိုက်ခိုက်မှုများ၊ မိုင်းထောင် ခြင်းများ အပါဝင်၊ အခြားသောအဖျက် အမှောင့် လုပ်ငန်းများ အားလုံး ကို ရပ်ဆိုင်းရန်။

(ဂ) နယ်မြေ လုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်နေ သည့် တပ်ဖွဲ့များ အတွက် ရိက္ခာ၊ အဝတ် အစားနှင့် ဆေးဝါးများ လူနာပို့ ဆောင်ခြင်းတို့ ထက်ပိုသော တပ်လှုပ် ရှားမှု များနှင့် တိုက်ခိုက်ရေး တပ်အင်အား တိုးချဲ့ဖြည့် တင်းခြင်းများ အပါဝင် စစ်သုံး လက်နက် ခဲ ယမ်းမီး ကျောက် ဆိုင်ရာ ရွှေ့ပြောင်းမှု ပြုခြင်းတို့ကို ရပ်ဆိုင်း ရန်နှင့် ထိုလုပ်ငန်း ရပ်များ ကို နိုင် ငံတော် ကာကွယ်ရေး အတွက် လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်ပါက နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ကြိုတင်ညှိနှိုင်း သဘော တူညီချက် ရယူကြ ရန်။

(ဃ) အရပ်သား ပြည်သူများကို ညှဉ်းပမ်း နှိပ်စက်ခြင်း၊ အကြမ်းဖက်မှု ပြုခြင်းများအား ရပ်ဆိုင်းရန်။

(င) စစ်မြေပြင်တွင် လက်နက် ခဲယမ်းမီးကျောက် များနှင့် စစ်ဖက်သုံး ပစ္စည်းများအား မည်သည့်နည်းနှင့်မျှ ထပ်မံ စုဆောင်းခြင်း များကို မပြုလုပ်ရန်။

(စ) အဖွဲ့အစည်း များအကြား ရန်လိုသော ဝါဒဖြန့်ချိမှုများမမှန်မကန်သော (သို့မဟုတ်) ဂုဏ်သိက္ခာ ညှိုး နွမ်းစေသော ပြောဆိုမှုများ၊ အသရေ ဖျက်သည့် ထုတ်ပြန်မှု များကို ပြည်တွင်း တွင် သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်ပတွင် သော်လည်းကောင်း ပြုလုပ်ခြင်း များကို ရှောင်ကြဉ် သွားရန်။

၂.၂။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေး ထိုးထား သူများ အနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ဝင်များ အတွက် တဖက်နှင့် တဖက် အပြန် အလှန် လိုက်နာ ကြရမည့် ကျင့် ဝတ်များကို ဤသဘော တူညီချက်ပါ သတ်မှတ်ချက် များ နှင့်အညီ ခိုင်ခိုင်မာမာ ပြဌာန်းရန် သဘော တူညီသည်။

၂.၃။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး ထားသူ များသည် တဖက်နှင့် တဖက် ရန်စောင် တိုက်ခိုက်မှု များ ရပ်စဲကြောင်း ကို မိမိတို့သက် ဆိုင်ရာ ကွပ်ကဲမှု အောက်ရှိ လမ်းကြောင်း များမှ တဆင့် အောက်ခြေ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အားလုံးသို့ အသိပေး အကြောင်း ကြား ခြင်းနှင့် ပြည်သူများ အား သတင်းစာ နယ်လင်း များနှင့် အီလက် ထရောနစ် မီဒီယာ များမှ တဆင့် အသိပေး အ ကြောင်းကြားခြင်း တို့ကို ပြုလုပ်ရမည်။

၂.၄။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုးထား သူ များသည် အပစ် အခတ် ရပ်စဲခြင်းကို ဆက်လက် ထိမ်းသိမ်း ထားနိုင်ရန် အ တွက် စောင့် ကြည့်စစ် ဆေးခြင်းနှင့် လက်တွေ့ အကောင် အထည် ဖော်ဆောင်မည့်

လုပ်ငန်း များအား ပူးပေါင်း ဖော် ဆောင်ခြင်း၊ တို့ကို ဤသဘော တူချက်ပါ အချက် များနှင့် အညီ လိုက်နာဆောင် ရွက်သွားရန် သဘောတူညီသည်။

၂.၅။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုးထား သူများသည် တနိုင်ငံလုံး ဆိုင်ရာ အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေးကို ရှေ့ရှုသော လုပ်ငန်းစဉ် များ ကို တဖက်နှင့် တဖက် လေးစား ယုံကြည်မှု၊ ပြည့်ဝစွာ ထားရှိပြီး အတူတကွ လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နှင့် အပြန်အ လှန်လေး စားမှု ထားရှိ သွားကြရန် သဘော တူညီသည်။

၂.၆။ ကာယကံရှင်၏ သဘော ဆန္ဒမပါဘဲ တပ်ဖွဲ့ဝင် အဖြစ် အမွေ သွပ်သွင်းခြင်း မပြုလုပ်ရန်။

အခန်း(၃)

နှစ်ဖက်တပ်များ ထိတွေ့ ရင်ဆိုင်မှုများ မရှိစေခြင်း နှင့်ပြန်လည်နေရာ ချထားခြင်း

၃.၁။ ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးထား သူများ အနေနှင့် မိမိတို့၏ တပ်များ တိုက်ရိုက် ထိတွေ့ ရင်ဆိုင်မှု ရှိသော နေရာ များတွင် ထိုသို့ ထိတွေ့ရင်ဆိုင်မှု မရှိစေရန် ချက်ချင်း ဆောင်ရွက် ရမည်ကို သဘော တူညီသည်။

၃.၂။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး သူများသည် မိမိတို့၏ လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့ဝင် များအား ထိုးစစ်အနေ အထားမှ ခံစစ် အ နေအထားသို့ ပြောင်းလဲပြင် ဆင်ရန်နှင့် ထိုတပ်ဖွဲ့ဝင် များအား သတ်မှတ်နေရာ များတွင်သာ ထားရှိရန် သဘောတူ ညီသည်။

အခန်း(၄)

လွတ်လပ်စွာ သွားလာခွင့်

၄.၁။ ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုး သူများသည် ပဋိပက္ခ ဖြစ်ပွားသည့် နယ်မြေများ အတွင်း အရပ်သား ပြည်သူများ၏ လွတ်လပ်စွာ သွားလာခြင်းနှင့် ကုန်စည်များ လွတ်လပ်စွာ စီးဆင်းခြင်း ကို ခွင့်ပြုရန် သဘောတူညီသည်။

၄.၂။ ဤသဘောတူညီချက်တွင် ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးသူများ၏ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် လက်နက်ကိုင်ဆောင်ခြင်းမရှိဘဲ လုံခြုံရေးအရ ကန့်သတ် ထား သော နေ ရာများ မှအပ မည်သည့် နေရာမဆို လွတ်လပ်စွာ သွားလာ ခွင့် ပြုခြင်းကို သ ဘောတူညီသည်။

၄.၃။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး သူများသည် လက်နက် ကိုင်ဆောင် ထားသူ များကို သဘောတူ သတ်မှတ် ထားသော နေရာများ အတွင်း ဌာန သွားလာခွင့်ပြုရန် သဘောတူညီသည်။ သတ်မှတ်ထားသည့် နယ်မြေများ ပြင်ပတွင် လက် နက်ကိုင် ဆောင်ထား သည့် တပ်များ သွားလာလိုပါက မိမိတို့ သွားလာမည့် နေရာနှင့် သက်ဆိုင်သည့် နှစ်ဖက် တာ ဝန်ရှိသူများ၏ တရားဝင် ခွင့်ပြုချက် ရယူရန် သဘောတူညီသည်။

အခန်း(၅)

ဆက်ဆံရေး ရုံးများ ဖွင့်လှစ်ခြင်း

၅.၁။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုးသူများ သည် ဤသဘော တူညီချက်ပါ အချက်များနှင့် အညီ သဘောတူ သတ်မှတ် ထား သော ဒေသများ အတွင်း ဆက်ဆံရေး ရုံးများကို ဖွင့်လှစ်သွားရန် သဘော တူညီသည်။

အခန်း (၆)

လူသားချင်း စာနာ ထောက်ထားမှု အကူအညီ များပေးရန် အခွင့်အလမ်း

၆.၁။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး သူများသည် ပြည်တွင်း ဌာနေမဲ့သူ (IDP) များနှင့် ပဋိပက္ခဒါက် ခံစားနေရ သူများ အ တွက် လူသားချင်း စာနာထောက် ထားမှု ဆိုင်ရာ အကူ အညီများ ကို လုံခြုံချော မေ့စွာ ပို့ဆောင်နိုင် ရေး အတွက်အ ထောက် အကူပြုသည့် ယာယီကြား စခန်းများ ဖွင့်လှစ်ခြင်း နှင့် လူသားချင်း စာ နာထောက် ထားမှု ဆိုင်ရာ အရေး ပေါ်အကူ အညီများ ကို ထောက်ပံ့ပေး အပ်နိုင်သည့် အခြေအနေ များကို ဖန်တီး ပေးခြင်းဖြင့် ၎င်းလုပ်ငန်းများ လွယ် ကူချောမွေ့စွာ စွမ်းဆောင်နိုင်ရေး အတွက် ဆောင်ရွက်သွားရန် သဘောတူသည်။

အခန်း(၇)

လူ့အခွင့် အရေးများ ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ခြင်း

၇.၁။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး သူများသည် ငြိမ်းချမ်း ရေးကို မြတ်နိုးစေသည့် အလေ့အထ ၊ အခြေခံ လူ့အခွင့် အ ရေး နှင့် လွတ်လပ်မှု တို့ကို လေးစားမှု စသည့် အလေ့အထ ကို မိမိတို့၏ အုပ်ချုပ်မှု အောက်တွင် ရှိသော ဒေသများ၌ အားပေးမြှင့်တင် ဆောင်ရွက် သွားရန် သဘောတူသည်။

၇.၂။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး သူများသည် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှု များ လူသားချင်း စာနာ ထောက် ထားသည့် ကိစ္စ ရပ်များနှင့် ပါတီသက် သော ဥပဒေများ အားချိုး ဖောက်ခြင်း၊ တို့ကို စောင့်ကြည့် တင်ပြနိုင်မည့် လွတ်လပ်သည့် လူ့အခွင့် အရေး စောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ များကို ပြည်နယ် များ၊ တိုင်းဒေသကြီး များ တွင် တည်ထောင်သွားရန် သ ဘောတူသည်။ အဆိုပါ ကော်မတီ များသည် ၎င်းတို့၏ တွေ့ရှိချက် များကို အမျိုးသား လူ့အခွင့် အရေး ကော်မရှင် သက်ဆိုင် ရာ ပြည်နယ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ ကော်မတီ သို့ တင် ပြရမည်။

၇.၃။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး သူများ သည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ တည်ဆဲ ဥပဒေများ နှင့် အညီ အသက်(၁၈)နှစ် မပြည့် သေးသူ ကလေး သူငယ်များကို တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အဖြစ် စုဆောင်းခြင်း မပြုရန် ဂတိပြုပါသည်။ ထို့အပြင် အရွယ်မ ရောက်သေးသည့် ကလေး သူငယ်များကို လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အဖြစ် စုဆောင်းသည့် မည်သည့် အဖွဲ့အ စည်းကို မဆို ဆန့်ကျင် သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သဘောတူညီသည်။

၇.၄။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး သူများသည် အမျိုးသမီး များအား နည်းမျိုးစုံ ခွဲခြား ဆက်ဆံခြင်းများ အား လျော့ချရန် နှင့် ၎င်းတို့၏ အခွင့် အရေးများ ကို နှင့် မြှင့် တင်ပေးခြင်း၊ ကာကွယ် စောင့်ရှောက် ပေးခြင်း တို့ကို နိုင်ငံတကာ သ ဘော တူညီမှု များကို လေးစားလိုက်နာပြီး ဆောင်ရွက် သွားကြရန် သဘောတူညီကြ ပါသည်။

အခန်း(၈)

ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှု ကော်မတီ

၈.၁။ ငြိမ်း ချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှု လုပ်ငန်းစဉ် များကို ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက် ပေးနိုင် ရေးအတွက် "ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင်ငံ ရေး ဆွေးနွေးမှု ကော်မတီ" ကိုဖွဲ့စည်း ရမည်။ "ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှု ကော်မတီ"သည် ပူးတွဲ အပစ် အခတ် ရပ်စဲရေး ကော်မတီ နှင့် ပူးတွဲ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက် မှု အကြံပေး ကော်မတီ တို့၏ အပစ်အခတ် ရပ်စဲ ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှု ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို ညှိနှိုင်းဆောင် ရွက်ရန် လုပ်ပိုင် ခွင့်ရှိသည်။ ပြည်ထောင် စု ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေး ဗဟို ကော်မတီသို့ ဆက်လက် တင်ပြရန် တာဝန်ရှိသည်။

၈.၂။ "ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှု ကော်မတီ" သည် အောက်ပါ လုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်ရမည်-

(က) ငြိမ်းချမ်း ရေး ဆွေးနွေးပွဲ လုပ်ငန်းစဉ် များအား ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ခြင်း တို့နှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ် ငန်း တာဝန်များ အတွက် ရည်ရွယ်ချက် များကို သတ်မှတ်ခြင်း။

(ခ) ပူးတွဲ အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး ကော်မတီ နှင့် ပူးတွဲငြိမ်းချမ်း ရေး တည်ဆောက်မှု အကြံပေး ကော်မတီတို့ ကို ဖွဲ့စည်းခြင်း။

(ဂ) ပူးတွဲ အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်း တာဝန်များ၊ ဖော်ဆောင်မှု ကို ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက် ပေးခြင်းနှင့် ကူညီပံ့ပိုးခြင်း။

(ဃ) ပူးတွဲငြိမ်း ချမ်းရေး တည်ဆောက်မှု အကြံပေး ကော်မတီ ၏ လုပ်ငန်း တာဝန်များ ဖော်ဆောင်မှုကို ညှိ နှိုင်း ဆောင်ရွက် ပေးခြင်းနှင့် ကူညီပံ့ပိုးခြင်း နှင့်

(င) ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးထား သူများက ပူးတွဲ သဘောတူ ပေးအပ် ထားသည့် လုပ်ငန်း တာဝန်များကို အကောင် အထည်ဖော်ခြင်း။

၈.၃။ "ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှု ကော်မတီ" ကို ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေး လုပ်ငန်း ကော်မတီ၊ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ် များနှင့် ဤသဘော တူညီချက် တွင် ပါဝင် လက် မှတ်ရေးထိုးထား သူများက ပူးတွဲ သဘောတူ ထားသည့် မြန်မာ့ လူ့အဖွဲ့အစည်း အတွင်းမှ ဂုဏ်သိက္ခာ ရှိ လူကြီး လူ ကောင်း များဖြင့် ဖွဲ့စည်းရမည်။

၈.၄။ ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးထား သူများသည် ဤသဘော တူညီချက်ကို လက်မှတ်ရေး ထိုး ပြီးသည် နှင့် တပြိုင်နက် "ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင် ငံရေး ဆွေးနွေး မှု ကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းရမည်။

အခန်း(၉)

ပူးတွဲအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ကော်မီတီ

၉.၁။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး သူများသည် လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အချင်းချင်း ရင်ဆိုင်ထိ တွေ့မှုများ မရှိစေ ရေးအတွက် နေရာချ ထားခြင်းနှင့် အပစ် အခတ် ရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာ ထိမ်းသိမ်း စောင့်ရှောက်မှု များအား ပံ့ပိုးကူညီ သွား နိုင်မည့် ပူးတွဲ အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး ကော်မီတီ တရပ်ကို ဤသဘော တူညီချက်ပါ သတ်မှတ် ချက်များနှင့် အညီ ဖွဲ့စည်းသွားရန် သဘော တူညီသည်။

၉.၂။ ပူးတွဲ အပစ် အခတ် ရပ်စဲရေး ကော်မီတီ ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာ-

(က) အပစ် အခတ်ရပ်စဲရေး အတွက် အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်း နှင့် စောင့်ကြည့်ခြင်း ဆိုင်ရာ ရည်ညွှန်း ချက်များ ကို ပူးတွဲ ရေးဆွဲကာ အကောင် အထည်ဖော်ခြင်း။

(ခ) ပြည်နယ်နှင့် တိုင်း ဒေသကြီး များရှိ အပစ် အခတ် စောင့်ကြည့် ရေး ကော်မီတီ များ၏ လုပ်ငန်းများကို ကြီးကြပ်ခြင်း နှင့် ပံ့ပိုးခြင်း။

(ဂ) "ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှု ကော်မီတီ" သို့ အပစ် အခတ်ရပ် စဲခြင်းများ အကောင် အထည် ဖော်ဆောင် မှုများ နှင့် စောင့်ကြည့်မှု လုပ်ငန်းစဉ် များနှင့် ပတ်သက်၍ တင်ပြခြင်း။

(ဃ) ဤသဘော တူညီချက်နှင့် အညီ လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့ဝင် များ တဖွဲ့နှင့် တဖွဲ့ ရင်ဆိုင် ထိတွေ့မှု များ မရှိစေရန် နှင့် လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့ များ ဖြန့် ကျက်မှု များကို ဤ သဘော တူညီချက်နှင့် အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်မှု ရှိမရှိကို စောင့်ကြည့်၍ သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရ အဖွဲ့များနှင့် ငြိမ်း ချမ်းရေး နှင့် နိုင် ငံရေး ဆွေးနွေးမှု ကော်မီတီ နှင့် ၎င်းမှ တဆင့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေး ဗဟို ကော်မီတီ သို့ အစီရင်ခံခြင်း။

(င) ပြည်တွင်း ဌာနေမဲ့ နေသူများ နှင့် ပဋိပက္ခဒါက် ခံစားရ သူများ အား အခြေခံ လူသား ချင်း စာနာသည့် အထောက် အပံ့များ ပေးအပ်မှု ကို ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက် ပေးခြင်း နှင့် စောင့်ကြည့် စစ်ဆေးခြင်း။

(စ) အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှု (သို့မဟုတ်) အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး ချိုးဖောက် မှုများကို စုံစမ်းခြင်း ကိစ္စများ နှင့် ပါတ် သက်၍ ဤသဘော တူညီချက် အား အနက် အဓိပါယ် ဖွင့်ဆိုခြင်း မှ ဖြစ်ပေါ် လာ သည့် အငြင်းပွားမှု များကို ဖြေရှင်းပေးခြင်း။

(ဆ) ဤသဘော တူညီချက် အား အကောင် အထည်ဖော် ရာတွင် ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး သူများ အကြား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် မှု များကို ပံ့ပိုးပေးခြင်း။

(ဇ) ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးထား သူများ က သဘောတူ အပ်နှင်းထား သည့် တာဝန်များကို ဆောင်ရွက် ခြင်း။

၉.၃။ ဤသဘော တူညီချက် တွင် ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုး ထားသူများ၏ သဘောတူညီမှုဖြင့် ပူးတွဲ အပစ်အခတ် ရပ် စဲရေး ကော်မီတီ ကို ဖွဲ့စည်း ရမည်။

၉.၄။ ပူးတွဲ အပစ်အခတ် ရပ် စဲရေး ကော်မီတီ ၏ ဆုံးဖြတ်ချက် များကို ချမှတ်ရာ တွင် အဖွဲ့ဝင် အားလုံး၏ သဘော တူညီချက် ကို အဖြစ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစား၍ ရယူသွား ရမည်။ ဆုံးဖြတ်ချက် မချနိုင်သည့် ကိစ္စရပ် များ ရှိလာ ပါက ထိုကိစ္စ ရပ်များကို “ ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှု ကော်မီတီ ” နှင့် ၎င်းမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်း ရေး ဖော် ဆောင်ရေး ဗဟိုကော် မီတီသို့ တင်ပြရမည်။

၉.၅။ ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုး သူများသည် ပူးတွဲ အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး ကော်မီတီ မှ လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန်အ တွက် လိုအပ်သည့် သတင်း အချက်အလက် များ တောင်းခံ လာပါက ဤသဘော တူညီချက် တွင် ချမှတ်ထားသည့် စည်းကမ်း ချက်များ နှင့် အညီ ဆောင်ရွက် ပေးမည်။

၉.၆။ ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုး သူများသည် ပူးတွဲ အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး ကော်မီတီ ၏ ဝန်ထမ်းများ အတွက် လိုအပ် သည့် အဆောင် အယောင်များ အခွင့် အရေးများ လိုအပ်ချက် များကို လိုအပ်သလို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရမည်။

အခန်း(၁၀)

ပူးတွဲ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှု အကြံပေးကော်မီတီ

၁၀.၁။ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်ခြင်း ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ နှင့် ပါတ်သက် သည့် လုပ်ငန်း အကောင် အထည်ဖော်မှု များ ကို အကြံပြု ခြင်း၊ ညှိနှိုင်းခြင်း နှင့် ပံ့ပိုး ကူညီ မှုများ ကို ပြုလုပ်နိုင် ရန် ပူးတွဲ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှု အကြံ ပေးကော်မီတီ ကို ဖွဲ့စည်းသည်။

၁၀.၂။ ပူးတွဲ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှု အကြံပေးကော်မီတီ ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များသည်-

(က) ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက် မှု လုပ်ငန်းများ အား အကောင်အ ထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ရာတွင် အကြံပြု ခြင်း။

(ခ) အစိုးရ အဖွဲ့အစည်း များ၊ နိုင်ငံတကာ နှင့် ဒေသန္တရ ပရဟိတ အဖွဲ့အစည်း များအား ငြိမ်းချမ်းရေး တည် ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းများ နှင့် ပတ်သက်၍ အကြံဉာဏ်ပေးခြင်း။

(ဂ) “ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှု ကော်မီတီ” အား ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှု ဆိုင်ရာ လက်ရှိ အခြေအနေ များကို တင်ပြခြင်း။

(ဃ) ဤသဘော တူညီချက် အား အကောင် အထည်ဖော် ရာတွင် ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးသူများ အကြား ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှုများ ကို ပံ့ပိုးပေးခြင်း။

(င) ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုး ထားသူများက သဘောတူ ပေးအပ်သည့် လုပ်ငန်း တာဝန်များ ကို အကောင် အထည်ဖော်ခြင်း။

၁၀.၃။ ဤသဘော တူညီချက် တွင် ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုးထား သူများ၏ သဘော တူညီချက်ဖြင့် ပူးတွဲ ငြိမ်းချမ်း ရေး တည်ဆောက် မှု အကြံပေး ကော်မီတီ အဖွဲ့ဝင် များကို ရွေးချယ် ဖွဲ့စည်းသည်။

၁၀.၄။ ပူးတွဲ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှု အကြံပေး ကော်မီတီ အဖွဲ့ဝင်များသည် ဆုံးဖြတ်ချက် များကို အဖွဲ့ဝင်အား လုံး၏ သဘော တူညီ ချက်ဖြင့် ဆုံးဖြတ် နိုင် ရန် အတတ်နိုင် ဆုံးကြိုးပမ်း ရမည်။ ဆုံးဖြတ်ချက် မချနိုင်သည့် ကိစ္စရပ် များ ရှိလာ ပါက ထိုကိစ္စ ရပ်များကို ငြိမ်းချမ်းရေး နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှု ကော်မီတီ သို့ တင်ပြရမည်။

၁၀.၅။ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုး သူများသည် ပူးတွဲငြိမ်း ချမ်းရေး တည်ဆောက် မှု အကြံပေး ကော်မီတီမှ လုပ်ငန်း များ လုပ်ဆောင်ရန် အတွက် လိုအပ်သည့် သတင်းအချက်အလက် များ တောင်းခံလာ ပါက ဤသဘော တူညီချက် တွင် ချမှတ်ထား သည့် စည်းကမ်း ချက် များနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ပေး ရမည်။

၁၀.၆။ ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုး သူများသည် ပူးတွဲ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက် မှု အကြံပေး ကော်မီတီ ၏ ဝန်ထမ်း များအတွက် လိုအပ်သည့် အဆောင် အယောင်များ အခွင့် အရေးများ၊ လိုအပ်ချက် များကို ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေး ရ မည်။

အခန်း(၁၁)

ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲ တွင် ပါဝင်သူများ အကြား ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ရေး နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်များ

၁၁.၁။ သဘော တူညီချက် ကို ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုးထား သည့် အဖွဲ့များ အကြား ခွဲဖြစ်စေ၊ လက်မှတ် ရေးထိုး ထားသူများ နှင့် အရပ်သား ပြည်သူများ အကြား ခွဲဖြစ်စေ၊ ယုံကြည်စိတ် ချမှု များ ရှိလာစေ ရန်၊ စိတ်ရင်း စေတ နာ မှန်ဖြင့် ကြိုးစား လုပ်ဆောင် ရမည်။

၁၁.၂။ ဤသဘော တူညီချက် တွင် ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးကြ သော တိုင်းရင်းသား အဖွဲ့များ အားလုံးနှင့် လက် နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့များ အား မတရားအသင်း များ အဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ပေးရန် သဘောတူ ညီသည်။ ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုးထား သူများ နှင့် ပတ်သက်မှု ရှိသည့် မည်သူတဦး တယောက် (သို့မဟုတ်) မည်သည့် အဖွဲ့အစည်း ကိုမျှ နိုင်ငံ ရေး ပါတီများ မှတ်ပုံ တင်ခြင်း ဥပဒေ အရ သော်လည်း ကောင်း၊ မတရားအသင်း အက်ဥပဒေ အရ သော် လည်း ကောင်း၊ အရေးယူ ဆောင်ရွက်ခြင်း များ မပြုလုပ် ရန် သဘော တူညီသည်။

ထို့အပြင် ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုးထား သူများ အနေဖြင့် လူတဦး တယောက်အား ဖြစ်စေ၊ အဖွဲ့အစည်း တခုအား ဖြစ်စေ၊ အစိုးရနှင့် ပတ်သက်မှု ရှိသည့် အတွက်ကြောင့် အရေးယူ ဆောင် ရွက်ခြင်းများ မပြုလုပ် ရန်လည်း သ ဘောတူညီသည်။

၁၁.၃။ အစိုးရ အနေဖြင့် ဤသဘောတူ ညီချက်ကို လက်မှတ်ရေး ထိုးပြီးသည့် အချိန်မှ စ၍ တိုင်းရင်းသား လက် နက် ကိုင် အဖွဲ့ အစည်း များနှင့် ဆက်သွယ်သ ည် ဟူသော စွပ်စွဲ ချက်ဖြင့် မတရား အသင်း အက် ဥပဒေအရ အမှုစွဲ ဆို ခြင်း ခံထားရ သူများ အားလုံး ၏ အမှုများ ကိုလည်း ရုတ်သိမ်းပေး သွားရန်နှင့် အကျဉ်း ကျ ခံနေရ သူများ အားလုံးကို လွှတ်ပေးသွား ရန် သဘောတူ သည်။

အခန်း(၁၂)

နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပနိုင်ရန် ဂတိပြုခြင်း

၁၂.၁။ ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုးထား သူများသည် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး နှင့် လုံခြုံရေး ဆိုင်ရာ ပြဿနာ များ၏ အဖြေကို တိုင်းရင်း သားများ လက်ခံ နိုင်သည့် နည်းလမ်းများ အပေါ် အခြေပြု၍ ပါဝင်သင့်သူ များ အားလုံး ပါဝင်သည့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ များမှ တဆင့် အဖြေများ ရှာဖွေ သွားရန် သဘော တူညီသည်။

၁၂.၂။ ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုး သူများ သည် နိုင်ငံရေး တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေး မှု နှင့် သက်ဆိုင် သော မူဘောင် များ ချ မှတ်ရေး ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးမှု များကို ဤသဘော တူညီချက် လက်မှတ် ရေးထိုးပြီး ချိန်မှ စ၍ (၂)လအတွင်း စတင် လုပ် ဆောင်ရန် သဘောတူ သည်။

၁၂.၃။ ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုးထား သူများသည် နိုင်ငံရေး တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပွဲ ကြီး ကို ဤသဘော တူညီချက် လက် မှတ် ရေးထိုးပြီး ချိန်မှ စ၍ (၄)လအတွင်း စတင်လုပ် ဆောင်ရန် သဘောတူ သည်။

အခန်း(၁၃)

နောက်ဆက်တွဲ ပါဝင် လက်မှတ် ရေးထိုးခွင့်

၁၃.၁။ ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုးထား သူများသည် ဤသဘော တူညီချက် အား ပါဝင် လက်မှတ် မထိုးနိုင်သေး သည့် (သို့မဟုတ်) လက်မှတ် ထိုးရန် အဆင်သင့် မဖြစ်သေး သည့် တိုင်းရင်းသား များနှင့် အခြား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အ စည်း များအား ၎င်းတို့ အဆင်သင့် ဖြစ်သည့် အချိန်တွင် လက်မှတ်ရေး ထိုးခွင့်ပြု ရန် သဘောတူ သည်။

အခန်း(၁၄)

ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၌ အတည်ပြုခြင်း

၁၄.၁။ သဘောတူ လက်မှတ်ရေး ထိုး သူများသည် ဤသဘောတူညီချက် လက်မှတ် ရေးထိုးပြီး သည့် အချိန်ထိ ပြည် နယ်၊ တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စု အဆင့် အပစ် အခတ်ရပ်စဲ ရေး သဘောတူ ညီချက်များ အားလုံးကို ပြည် ထောင် စု လွှတ်တော်သို့ အတည်ပြုချက် ရယူရန် တင်ပြသွား ရမည် ဖြစ်ကြောင်းကို သဘောတူညီသည်။

၁၄.၂။ သဘော တူညီချက် လက်မှတ်ရေး ထိုးသူများ သည်မိမိတို့ ကိုယ်တိုင်နှင့် အခြား ပါဝင်သင့် သူများ ပါဝင်သည့် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပွဲ များမှထွက်ပေါ်လာ သည့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေး မှု ဆိုင်ရာ မူဘောင်ကို ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် သို့ တင်ပြ၍ အတည်ပြု ချက် ရယူသွား မည်ကို သဘောတူညီ သည်။ ထိုသို့ အ တည်ပြု ချက် ရယူသည့် အဓိက ရည် ရွယ်ချက်မှာ ဤမူဘောင် ကို အခြေပြု ၍ ပြုလုပ်သည့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေး ပွဲ များမှ ထွက်ပေါ်လာ မည့် ရလဒ်ဖြစ် သည့် ပြည်ထောင် စု ငြိမ်းချမ်းရေး သဘော တူညီချက် ကို ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် မှ ဆက်လက်၍ အတည်ပြု ပေး သွားနိုင် ရန်အတွက် ဖြစ်ပါသည်။

၁၄.၃။ ပါဝင် လက်မှတ်ရေး ထိုးထား သူများသည် ဤသဘော တူညီချက် ကို ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် သို့ တင်သွင်း ကာ အတည်ပြု ချက်ရယူ ရန် သဘောတူသည်။ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် သည် ဤသဘော တူညီချက် အား လက် မှတ်ရေးထိုး ပြီးနောက် အစောဆုံး ကျင်းပ သည့် လွှတ်တော် ၌ အတည်ပြု ပေးရန် မေတ္တာ ရပ်ခံရမည်။

အခန်း(၁၅)

အထွေထွေကိစ္စရပ်များ